
اخبار كشور

طوفان الاقصی به روایت امین انقلاب
مؤسســه فرهنگی هنری »قدر ولایت«، در راستای تبیین صادقانه تاریخ 
معاصر و روایت صحیح رخدادها و جلوگیری از دستکاری حافظه ملت توسط 
دشمنان بشریت و اسلام، اقدام به گردآوری و تدوین بیانات رهبر معظم انقلاب 
اســلامی درباره رخداد عظیم، تاریخ ســاز و روشن کننده جهت درست تاریخ، 
یعنــی طوفان الاقصی نموده و با توضیح پاره ای از موارد و الصاق تصاویر گویا، 

تلاش نموده تا این روایت، هرچه موثرتر ارائه شود.
مجموعه بیانــات رهبری درباره طوفان الاقصی در 8 فصل تنظیم شــده 
است. »تاثیرگذاری بر اراده ها و باورها و جهت دادن به تصمیم گیری ها، اهداف 
جنگ رسانه ای و روایتگری است. در هویت شناسی تاریخی ملت ها نیز مسئله 
روایتگــری حرف اول را می زند و تحریف تاریخی یکی از حربه های روایتگری 

تاریخی دشمنان است«.
قانون ساترا در شورای نظارت 

تصویب می شود
دبیر شــورای عالــی انقلاب فرهنگی در دیدار با دبیر شــورای نظارت بر 
ســازمان صداوســیما، پیگیری تصویب و ابلاغ قانون سازمان تنظیم مقررات 

رسانه های صوت و تصویر فراگیر)ساترا( را ضروری دانست.
حجت الاسلام والمســلمین عبدالحسین خســروپناه در حاشیه دیدار با 
دبیر شــورای نظارت بر سازمان صداوسیما ضمن گفت وگو و تبادل نظر درباره 
موضوعات مختلف از جمله قانون ســازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت و 
تصویر فراگیر )ســاترا( گفت: رئیس جمهور درخصوص این موضوع به شورای 
نظارت نامه ای ارسال کرده بود که خوشبختانه با پیگیری های انجام شده، قول 

مساعد داده شد که روند بررسی آن به زودی آغاز شود.
وی با بیان اینکه بر اســاس توافق انجام شــده، بنا شــد قانون ســاترا در 
شــورای نظارت تصویب و جهت ابلاغ نهائی پیگیری شود، افزود: در این جلسه 
هماهنگی هایی نیز درخصوص برخی موضوعات دیگر صورت گرفت و مقرر شد کار 
مشترکی میان شورای عالی انقلاب فرهنگی و شورای نظارت بر صداوسیما آغاز 
شود. محمد میرزایی دبیر شورای نظارت بر سازمان صداوسیما نیز ابراز امیدواری 
کرد که تداوم این جلســات موجب اثربخشی بیشتر در تصمیم گیری های کلان 
شود. همچنین در این نشست مطرح شد که دبیر شورای نظارت بر صداوسیما 
در جلسات شورای فرهنگی اجتماعی شورای عالی انقلاب فرهنگی حضور یابد 

تا همکاری های بیشتر و مؤثرتر میان دو نهاد ایجاد شود.
»پایتخت7« میلیاردی شد

رئیس مرکز تحقیقات ســازمان صداوســیما از رشــد ۲۲ درصدی آمار 
بینندگان برنامه های این سازمان در ایام نوروز و رمضان امسال خبر داد.

وی همچنین درباره آمار مخاطبان ســریال »پایتخت7« هم گفت: طبق 
نظرسنجی نهائی انجام شده درباره سریال پایتخت 7۲.۶ درصد جمعیت بالای 
۱۲ سال مخاطب این سریال بوده اند. همچنین روابط عمومی صداوسیما اعلام 
کرد: ســریال »پایتخت 7« در تلوبیون بزرگ ترین رکوردشکنی تاریخ پخش 

محتوای نمایشی در بستر آنلاین را به ثبت رساند.
براساس این گزارش، هفتمین فصل از سریال سریال »پایتخت« موفق به 
ثبت مجموع ۱.8۵ میلیارد دقیقه تماشــا در بخش های زنده و آرشیو تلوبیون 
شده است. از این میزان، ۶۵۰ میلیون دقیقه تماشا مربوط به پخش زنده )لایو( 
و ۱.۲ میلیارد دقیقه تماشا مربوط به آرشیو است. همچنین در میان این آمار 
خیره کننده، ۵8 میلیون اقدام به تماشا )بازدید( برای این فصل از این سریال 
محبوب در تلوبیون ثبت شــده که رقمی بی سابقه به شمار می رود. در پخش 
زنده نیز، 8۱8 هزار کاربر همزمان در رکوردی بی ســابقه و بزرگ، به تماشای 

این سریال پرداخته اند.
کاهش ۴۸ هزار نفری تماشاگران سینما 

نسبت به سال قبل
در پایان هفته چهارم فرودین ماه امســال، ســینما ها ۳8 میلیارد تومان 
فروختند و ۵۴۲ هزار نفر روانه ســینما ها شــدند که این آمار نسبت به سال 

گذشته کاهش ۴8 هزار نفری ای را تجربه کرده است.
 به گزارش خبرگزاری دانشــجو، در هفته ای که گذشت سینما های ایران 
۳8 میلیــارد تومان فروختند و ۵۴۲ هزار نفر روانه ســینما ها شــدند. چهار 
فیلم اول فروش این هفته »دایناســور« به کارگردانی مسعود اطیابی، »موسی 
کلیم الله« به کارگردانی ابراهیم حاتمی کیا، »کوکتل مولوتوف« به کارگردانی 

حسین دوماری، »هفتاد سی« به کارگردانی بهرام افشاری است.
ایــن در حالی اســت که ســینما در آخریــن هفته فروردین ماه ســال 
گذشته-۱۴۰۳- در مجموع میزبان ۵8۹ هزار مخاطب در ۱7 هزار سانس بود 
که توانست ۳۱ میلیارد و ۵۶۴ میلیون و ۵۱۳ هزار تومان فروش داشته باشد، 
اما امســال در پایان هفته چهارم فروردین ماه این رقم کاهش ۴8 هزار نفری 
را برای امســال رقم زده است، با وجود کاهش تعداد مخاطبان، میزان درآمد 

سینما ها رشد داشته که نشان دهنده تغییراتی در الگوی بلیت فروشی است.
یکی از دلایل اصلی رشــد فروش، افزایش قیمت بلیت های سینما نسبت 
به سال قبل است. هرچند تعداد مخاطبان اندکی کاهش یافته، اما درآمد کلی 

بیشتر شده است.
مدیرکل دفتر فیلمنامه رسانه ملی 

منصوب شد
محســن برمهانی معاون سیما در حکمی محمدرحیم لیوانی را به سمت 

»مدیرکل دفتر فیلمنامه رسانه ملی« منصوب کرد.
محمد رحیم لیوانی دانش آموخته رشته کارگردانی تلویزیونی از دانشگاه 
صداوسیما و مدرس رشته تولید در دانشگاه سوره است. از سوابق وی مدیریت 
پخش شبکه سه سیما، مدیر تولید دفتر لندن، مدیر گروه سه بعدی مرکز صبا، 

مدیر گروه تولیدی شبکه آموزش و رئیس مرکز پویانمایی صبا است.
تجلیل از برنامه سازان مرکز سیمرغ

آیین تجلیل از سازندگان ویژه برنامه های نوروز و رمضان ۱۴۰۴ با حضور 
جمعی از سازندگان آثار در مرکز همایش های صداوسیما برگزار شد.

در ابتدای این مراســم، شــریعت پناهی مدیر تولیدات غیرنمایشی مرکز 
سیمرغ درخصوص برنامه های مناســبتی در ماه مبارک رمضان و عید نوروز 
۱۴۰۴ گزارشــی ارائه کرد و گفت: چهار برنامه از شــبکه های مختلف شامل 
»زندگی پــس از زندگی«، »آفتابگــردان«، »ایرانگــرد« و »هموطنز« را در 
تولیدات غیرنمایشی سیمرغ داشتیم. وی افزود: این چهار برنامه جزو سه برنامه 
پربیننده شــبکه ها در ایام ماه مبارک رمضــان و عید نوروز بودند و در فضای 
اینســتاگرام برنامه های »زندگی پس از زندگی« ۱۰۲ میلیون، »آفتابگردان« 

۲7 میلیون، »ایرانگرد« ۲۵ و »هموطنز« ۱۱۰ میلیون بازدید داشتند.
در ادامه برنامه وحید جلیلی قائم مقام فرهنگی رسانه ملی گفت: بروکراسی 
ســازمان صداوسیما پیچیده و کند است، اما سیمرغ در حد خود سنگ بنای 
خوبی را به جا گذاشــته اســت و جای خالی آن حس می شــد. همان طور که 
ســال ها قبل سیمافیلم در راســتای رفع خللی تاسیس شد، لازم بود سیمرغ 
برای تولیدات کیفی در فضای آرام تری فکر کند تا محصولات رســانه ای قابل 

عرضه به مخاطب عام ارائه کند.

سردار مهدی نژاد: 
پیچیده ترین پیشرفت های فناورانه

 در نیروهای مسلح رقم  خورده است
معاون علوم، تحقیقات و فناوری ستاد کل نیروهای مسلح گفت: 
پیچیده ترین و جدی ترین پیشرفت های فناورانه ابتدا در نیروهای 

مسلح رقم می خورد.
سردار سرتیپ محمد مهدی نژاد نوری، معاون علوم، تحقیقات و فناوری 
ستاد کل نیروهای مسلح صبح دیروز در رویداد کاربرد هوش مصنوعی در 
تجهیزات بدون سرنشــین که به همت دانشگاه علوم و فنون هوائی شهید 
ســتاری و در صندوق نوآوری و شکوفایی ریاســت جمهوری برگزار شد، 
اظهار داشت: باید همکاری ها با شرکت های دانش بنیان به صورت مستحکم 

و ناگسستنی شکل گیرد و افزایش یابد. 
ســردار مهدی نژاد با تأکید بر لزوم همکاری با اساتید مطرح و مختلف 
کشور در سطح علمی و فناوری، ادامه داد: از سال ۱۳۶۴ در صنعت هواپیمای 
بدون سرنشین ورود پیدا کردیم و به لطف خداوند، امروز در جایگاهی از اقتدار 
و توانمندی در همه سطوح قرار داریم که می توانیم صادرات داشته باشیم. 
وی افزود: امروز با بسیاری از دانشگاه ها و شرکای دانش بنیان همکاری 
داریم و در ۲ سال گذشته ۴۵۰ میلیارد تومان به این مجموعه ها پرداختی 
داشــتیم و کارهای ارزشــمندی را پیش بردیم و امسال جهش زیادی در 
حوزه هــای فناوری خواهیــم داشــت. رویدادهای فناورانه موجب تقویت 
همکاری ها با شــرکت های دانش بنیان و فناورانه می شود و برای هر یک از 

رده های سازمان های نیروهای مسلح صندوق فناورانه درخواست کردیم. 
معاون علوم، تحقیقات و فناوری ستاد کل نیروهای مسلح بیان داشت: 
با توجه به تهدیدات و چشم انداز ترسیم شده عرصه همکاری ها با شرکت های 
دانش بنیان و فناورانه در حال توسعه است؛ چرا که این شرکت ها می توانند 
نیازهای مختلف ما را تأمین کنند و موجب پیشــرفت کشــور و نیروهای 

مسلح شوند. 
سردار مهدی نژاد با بیان اینکه هوش مصنوعی ترکیب چند نوع فناوری 
است، تصریح کرد: امروز آمریکایی ها در خلیج فارس ناوگان های بدون سرنشین 
دارند و برای جمع آوری اطلاعات از آنها استفاده می کنند؛ در چنین فضائی 
به میزان دانش و آمادگی بالایی نیاز است.  وی گفت: دغدغه ما در نیروهای 
مسلح، امنیت است و موضوعات اقتصادی در رده بعدی قرار دارد. پیچیده ترین 

و جدی ترین پیشرفت های فناورانه ابتدا در نیروهای مسلح رقم می خورد. 
معاون عتف )علوم، تحقیقات و فناوری( ستاد کل نیروهای مسلح اضافه 
کرد: امروز می بینیم پهپادهای ارزان قیمت یمنی، آمریکایی ها را به چالش 
کشانده است و آنها  مجبور هستند از موشک های میلیون دلاری برای مقابله 

با این پهپادها استفاده کنند. 
سردار مهدی نژاد یادآور شــد: در موضوع اقتدارافزایی به فناوری های 
مختلف اعم از هوش مصنوعی، دیجیتال، کوانتوم، صنعت میکروالکترونیک و 

یک شبکه دانا و توانمند نیاز داریم و باید این فناوری ها را توسعه دهیم. 
معاون علوم، تحقیقات و فناوری ستاد کل نیروهای مسلح خاطرنشان 
کرد: امروز با پارک های مختلف علم و فناوری و دانشگاه های مختلف همکاری 

داریم تا از ایده های خلاقانه بهره ببریم. 

چهره  سال هنر انقلاب چه کسی است؟
بخش ادب و هنر - 

هفته هنر انقلاب با عنوان هنر متعهد به حقیقت، روز گذشته 
۳۱ فروردین طی آئینی به پایان رسید. در این مراسم که با حضور 
جمعی از مدیران و اهالی فرهنگ و هنرمندان و خانواده شهدا در 
تالار اندیشه حوزه هنری برگزار شد، گروهی از هنرمندان تقدیر 

و تجلیل شدند.
به گزارش خبرنگار کیهان، در این آئین »کارن همایونفر« به عنوان چهره 
برگزیده هنر انقلاب در سال ۱۴۰۳ معرفی و تجلیل شد. همایونفر سال گذشته 
آلبوم »سیدالامه« را برای سیدحسن نصرالله و جبهه مقاومت خلق کرد. همایونفر 

در این مراسم از عشقش به ایران و مردم و فرهنگ ایران زمین سخن گفت.
ابراهیم حاتمی کیا که خودش چند ســال قبل چهره سال هنر انقلاب 
شده بود برای تجلیل از همایونفر روی صحنه آمد و درباره کارن و اثر هنری 

او برای شهید نصرالله حرف زد.
همچنین از دیگر نامزدهای چهره سال هنر انقلاب تقدیر شد که عبارتند 
از؛ گلستان جعفریان نویسنده، محمد حمزه زاده نویسنده و مدیر فرهنگی، 

محمد رسولی شاعر، محمدرضا دوست محمدی گرافیست.
در این آئین، کمال شــرف، کاریکاتوریســت یمنی بــه عنوان چهره 
بین المللی هنر مقاومت انتخاب شد. البته به دلیل عدم حضور این هنرمند 
در تهران، دیلمی ســفیر یمن حضور یافــت و جایزه را دریافت کرد. موقع 
حضور ســفیر یمن بر روی صحنه، حضار ایستاده و وی و ملت مبارز یمن 
را تشویق کردند و شعار مرگ بر اسرائیل سر دادند. دیلمی، سفیر یمن در 
تهران هم طی سخنانی گفت: بر ما واجب است که با هم متحد شویم و با 
هر آنچه داریم بر دشــمنان بتازیم. امروز سرآمد مقاومت، غزه است و همه 

باید در مقابل ظلم به مردم غزه ایستادگی کنیم.
وی تأکید کرد: تحریم کالاهای تولید آمریکا و رژیم صهیونیستی خودش 
یک نوع مقاومت است و از همه می خواهم به این پویش بپیوندند. همچنین 
مهدی کلهر به عنوان برگزیده اولین جایزه هنرگردان معرفی و تجلیل شد.
در ادامه از چهره های ماندگار و پیشکسوت هنر انقلاب، تقدیر به عمل 
آمد. محمدرضا سنگری نویسنده و پژوهشگر، کاظم چلیپا هنرمند نقاش و 

عباس میرهاشمی هنرمند عکاس، در این بخش تقدیر شدند. 

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

علت تحریم شراب و قمار
»)ای پیامبر)ص(!( درباره شــراب و قمار از تو ســؤال 

می کننــد، در جواب آنها بگو: انجام دادن آن دو، ضررهای 

فراوان و گناه بزرگی دارد، و اگرچه)عمل حرام و باطل( به 

ظاهر برای مردم منافع مادی دارد، ولی ضرر و گناه آن دو 

از سودشان بیشتر است«.
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اخبار ادبی و هنری

صفحه ۳
دوشنبه اول اردیبهشت 1۴۰۴
22 شوال 1۴۴۶ - شماره 2۳۸۳۸

بدینوسیله از کلیه اعضاء محترم شرکت تعاونی دعوت به عمل می آید در مجمع عمومی فوق العاده نوبت 
اول که در ساعت:۱۰:۳۰ روز ۱۴۰۴/۰۲/۱۶ در محل سالن اجتماعات شرکت تعاونی واقع در اسلامشهر 
شــهرک کامیون داران خیابان حافظ ساختمان تعاونی طبقه همکف سالن اجتماعات برگزار میگردد.

حضور به هم رسانید.
دستور جلسه: 

۱- طرح و تصویب اساسنامه جدید تعاونی منطبق با آخرین اصلاحات به عمل آمده در قانون
2- اصلاح ماده ۳ اساسنامه مبنی بر تغییر موضوع فعالیت تعاونی 

۳- اصلاح ماده ۶ اساسنامه مبنی بر تغییر نشانی دفتر تعاونی )مرکز اصلی عملیات تعاونی(
4- اصلاح ماده ۲۲ اساسنامه مبنی بر افزایش تعداد اعضای علی البدل هیئت مدیره از ۲ نفر به سه نفر

5- اصلاح ماده ۲۶ اساسنامه مبنی بر افزایش تعداد بازرس/ بازرسین از دو نفر به سه نفر
توضیحات: اگر حضور عضوی در مجمع عمومی میسر نباشد می توانید وکالتنامه حق اعمال رأی را به 
غیر دهند و هر یک از اعضای تعاونی می تواند نماینده تام الاختیاری)از میان اعضاء یا خارج از آنان( برای 
حضور در مجمع و اعمال رأی تعیین نماید. تعداد آرای وکالتی هر عضو حداکثر سه رأی و هر شخص 
غیــر عضو تنها یــک رأی خواهد بود. تایید نمایندگی و احراز هویت با یک نفر نماینده هیأت مدیره و 
بازرس تعاونی می باشد. لذا متقاضیان باید ۴8 ساعت قبل از برگزاری مجمع به همراه نماینده خود با 
در دست داشتن مدرک مؤید عضویت در تعاونی و کارت شناسایی معتبر در محل دفتر تعاونی حاضر تا 
پس از احراز هویت طرفین، عضویت متقاضی و اهلیت نماینده ، برگه مربوطه توسط مقام مذکور تایید و 

برگه ورود در مجمع برای نماینده صادر گردد.
در ضمن یادآوری می شود این مجمع با حضور دو سوم از اعضاء رسمیت می یابد و تصمیماتی که در آن 

اتخاذ می شود برای کلیه اعضاء) اعم از حاضر و غائب( نافذ و معتبر خواهد بود.

آگهی دعوت به مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول 
مورخ 1۴۰۴/۰2/۰1 شرکت تعاونی مصرف فروشندگان کامیون 

و ماشین آلات سنگین به شماره ثبت 1۰7۰۸۴ 
و شناسه ملی 1۰1۰15۰9۴۶۸

تاریخ انتشار:۱۴۰۴/۰۲/۰۱

سید یوسف میرکاظمی
مدیرعامل شرکت تعاونی

عظیم صابری
رئیس شرکت تعاونی

حضرت امام خمینی)ره(: ســعادت را آنها )شهدا( بردند 
که آن چیزی را که خدا به آنها داده بود تقدیم کردند و 

ما عقب مانده آنها هستیم.
سفیر ایران در مسکو با اشاره به ابلاغ پیام 
رهبری به رئیس جمهور روســیه توسط وزیر 
خارجه، گفت: این پیام ابعاد مختلفی داشت و 
همان طور که آقای عراقچی گفتند این روابط 

ربطی به مذاکرات نخواهد داشت.
کاظم جلالی، ســفیر ایران در مســکو با اشاره 
به تصویــب معاهده جامع مشــارکت راهبردی در 
پارلمان روســیه، در بحبوحه مذاکرات غیر مستقیم 
ایران و آمریــکا گفت: این توافقنامه راهبردی طبعاً 
باید در پارلمان به تصویب می رســید، در گذشــته 
هر زمــان، وقت ملاقــات دو رئیس جمهور را برای 
امضای موافقتنامه تعییــن می کردیــم، برخی هــا 
این گونه تحلیل می کردند که چون روسیه روابطش 
با ترامپ درست می شود، احتمال آنکه آنها بخواهند 
توافقنامه را به تأخیر بیاندازند، زیاد هست. اما من در 
جریان تنظیم وقت بودم و خیلی وقت ها زمان سفر 
رئیس جمهور را ما تعیین می کردیم و روس ها هم با 
همان زمان موافقت کردند و این سفرها انجام شد. 

وی افــزود: در مورد معاهده جامع مشــارکت 
راهبردی نیز آقای پوتین حکــم داد آقای رودنکو، 
معاون وزیر خارجــه لایحه را ببرد مجلس و مدافع 
لایحه باشــد کــه طبعاً با کمتریــن فاصله از زمان 
امضا به لایحه تبدیل و در دوما و شورای فدراسیون 
تصویب شــد. معمولاً کمتر اتفاق می افتد که برای 
یک مصوبه ای کــه در مجلس پیگیری می شــود، 

رئیس جمهور روسیه حکم بدهد. 
ســفیر ایران در مسکو در ادامه اظهار داشت: در 
همین ملاقات عراقچی با آقای پوتین نیز رئیس جمهور 
روســیه هم چندین بار این نکته را گفت که روابط 
ما با جمهوری اسلامی ایران، راهبردی است و هیچ 
ارتباطی با روابط ما با سایرین ندارد و چند بار هم این 
را تکرار کردند که ما در روزهای حساسی در کنار هم 
بودیم و این طور نیست که در زمان دیگر نمی توانیم 

در کنار هم نباشیم. 
جلالی عنوان کرد: ما با این ادبیات آشنا هستیم 
و در ادبیات مقامات دیگر روسیه هم شنیدیم، مثلًا 
در سفر قبلی آقای لاوروف به تهران، همین مطلب را 
مرتب ذکر کردند. روسیه مصمم هست، در میانه این 
میدانی که قرار دارد در مورد ارتباطش با چین نیز این 
را نشان دهد. آقای پوتین در گفت وگوی اولی که با 
ترامپ داشت، با یک فاصله کوتاهی با چین صحبت 
می کنــد. این معنی دارد و این اســت که ما رابطه 

خودمان را با متحدین خودمان ادامه خواهیم داد.
وی همچنیــن درخصــوص پیــام رهبر معظم 
انقلاب به پوتین و پاســخ پوتین ابراز کرد: این پیام 
ابعاد مختلفی داشــت. خود این پیام همان طور که 
آقای دکتر عراقچی گفتند این بود که روابط خود با 
دوستان را استمرار خواهیم بخشید و این روابط ربطی 
به مذاکرات و گفت وگوهایمان نخواهد داشت. معمولاً 
یکــی از اتفاقاتی که هم در ایران و هم در روســیه 
می افتد، این هست که روس ها وقتی به طرف غرب 

می روند، جریانی در ایران شکل می گیرد که روس ها 
ما را فروختند و رفتند؛ کما اینکه در ایام اخیر از این 

مطالب زیاد شنیدیم. 
سفیر ایران در مسکو خاطرنشان کرد: به محض 
اینکه ما هم مذاکرات را شــروع کردیم، در روســیه 
برخی محافل صحبت می شد که اگر ایران رابطه اش 
با غرب تنظیم شود، طبعاً این به ضرر روسیه خواهد 
بود و ایران رابطه اش با روسیه را کمرنگ خواهد کرد. 
اولین پیام این بود که ما دوســت داریم با همه دنیا 
رابطه متوازن و درست داشته باشیم، مشکلی نداریم، 
این را مسئولین عالی مطرح کردند که ما برای رابطه 
با کشورها، مشکلی نداریم، با دوستان خودمان هم 

قرار نیست که رابطه را کم کنیم. 
جلالــی درخصوص ملاقات عراقچــی با پوتین 
تصریــح کرد: به نظــر من این ملاقاتــی که آقای 
عراقچی داشتند و پیام مقام معظم رهبری را تسلیم 
کردند، این نکته مهمی بود که هم رابطه ما سیاست 
همســایگی است و هم رویکردهای مشترکی که در 
عرصه بین المللی و منطقه ای داریم، استمرار خواهد 
داشت و ارتباطی با سایر کشورها ندارد. موضوع دیگر 
نیاز به مشورت متقابل با همدیگر در این مقطع هست. 
هم روس ها و هم ما علاقه مند هستیم مشورت کنیم. 
در ملاقات با آقای پوتین، وزیرخارجه ما گزارشی هم 
از مذاکرات دادند آنها هم در موضوع اوکراین و اینکه 
چه کارهایی می خواهند انجام دهند. خطوط قرمزشان 
و مذاکرات با آمریکا گزارش هایی را به ما دادند. ما هم 
به آنها گفتیم که ما در مذاکرات با آمریکا چه مباحثی 
را داشتیم و خطوط قرمز ما مشخص است و چگونه 
حرکت خواهیم کرد. مسئله دیگر موضوعاتی است 

که اروپایی ها دنبال می کنند.
وی افزود: در بحث هســته ای پرونده ما شفاف 
هســت همکاری هایی با آژانس داریــم، دیدیم که 
مدیرکل آژانس هم به تهران ســفر داشت. اما اروپا 
در پرتو این جدی نگرفتن اروپا توســط آمریکا، آنها 

هم دست و پا می زنند در حوزه هایی نشان دهند که 
دارای نقش هستند که یکی از آن مباحث، مباحث 
مربوط به ایران و اسنپ بک هست، که در این حوزه ها 
با چین و روسیه به عنوان شرکای راهبردی ما، باید 
گفت وگو و مشورت کنیم، کما اینکه معاونین وزرای 
خارجه سه کشور هم در پکن جلسه داشتند بعد هم 
معاونین سیاسی و حقوقی تشریف آوردند و ما مرتب 
در این خصوص گفت وگو داریم. در حوزه های دیگر 
هم همین طور. ما در مسائل دیگر مثل قفقاز، خزر، 
مســائل مربوط به منطقه و حتی چالش هایی که با 
غرب و آمریکا داریم. بعضی ها در ایران تصور می کنند 

که چالش روسیه با غرب تمام شده. 
ســفیر ایران در مســکو در پاســخ به »در این 
بیست وســه ســالی که ما مذاکره داشتیم، معمولاً 
روس ها و اروپایی ها حضور داشتند. اکنون اروپایی ها 
گلایه مند هســتند که چرا کنار گذاشته شده اند. آیا 
روس ها نیــز گلایه ای ندارند؟« عنوان داشــت: نه، 
روس ها گلایــه ای ندارند، ولی مرتب می گویند: »ما 
آماده ایم که در هر حوزه ای که شما بخواهید ایفای 
نقش کنیم.« یعنی روس ها بدون اینکه محدودیتی 
ایجاد بکنند، این آمادگی را دارند. این را من بارها و 
بارها هم در ملاقات های خودم، چه زمانی که همراه 
جناب وزیر بودیم در ملاقات های ایران و روســیه، 
دیده ام. روس ها کاملًا به این نکته واقف هستند که 
مــا علاقه مندیم با روســیه و چین کار جدی کنیم. 
همان طور که شما اشاره کردید، روس ها همیشه در 
مذاکرات حضور نداشتند. ما ابتدا با سه کشور اروپایی 
شــروع کردیم، و پس از آن، روســیه و چین نیز به 
مذاکرات اضافه شــدند. سپس آمریکایی ها هم وارد 
شدند، ولی بعداً آمریکا کنار کشید و ما با بقیه ادامه 
دادیم. سپس مسئله اوکراین پیش آمد و پس از آن، 
گفت وگوهای جدیدمان با سه کشور اروپایی آغاز شد. 
جلالی در ادامه اظهار داشت: ما همیشه گفته ایم 
که آماده ایم روسیه و انگلیس در گفت وگوها حضور 

داشته باشــند، و طبیعتاً این کار نیز در حال انجام 
اســت. از طرف دیگر، قرار ما این است که مرتب با 
یکدیگر مشورت داشته باشیم. این را هم بدانید که 
در ایــران، بعضی ها این گونه القا می کنند که گویی 
روسیه از طرف ما خودسرانه با آمریکایی ها صحبت 
می کنــد، در حالی که این گونه نیســت. بنای ما با 
روس ها این اســت که تمام گفت وگوهایی که اگر 
قرار باشد از طرف ایران انجام شود، باید قبلش با ما 

تنظیم و هماهنگ شود.
وی در پاسخ به اینکه »ترامپ از ابتدا اصرار داشت 
که اگر به قدرت برســد، فوراً بین روسیه و اوکراین 
صلح برقرار می شــود. وضعیت صلح میان روسیه و 
اوکراین چگونه است؟ آیا به نقطه ای می رسد که این 
جنگ پایان یابد یا ادامه خواهد داشت؟ گفت: سؤال 
بسیار مهمی است. من نکته ای را خدمت شما عرض 
می کنم که در داخل ایران به درستی درک نشده است. 
ببینید، امروز ترامپ می گوید: »می خواهم رابطه ام را 
با روسیه درست کنم.« ولی بخش اعظم آمریکا با او 
موافق نیستند، و دنیای غرب هم حاضر به همراهی 
نیست. بنابراین نباید هیجان زده شویم و تصور کنیم 
که قرار است فوراً همه چیز درست شود. خود روس ها 
نیز چنین برداشتی ندارند و می گویند: »ما در انتهای 
این تونل، کورسویی می بینیم که شاید بتوان روابط 

را اصلاح کرد.«
سفیر ایران در مســکو افزود: نکته بعدی اینکه 
باید همه جوانب را با هم دید. روســیه و شــخص 
آقای پوتین هیچ گاه نگفته اند که بدون قید و شرط 
مذاکــره می کننــد. آن ها خطوط قرمز مشــخصی 
دارند کــه از آن ها عقب نشــینی نخواهند کرد. در 
گفت وگوهایی که با آقای دکتر عراقچی داشتند نیز 
همین موضوع را بیان کردند؛ گفتند که ما خواهان 
استمرار جنگ نیستیم و امیدواریم مذاکرات به نتیجه 
برسد، اما برخی خطوط قرمز وجود دارد که رعایت 
آن ها ضروری اســت. درخصــوص موضوع اوکراین، 
آخریــن گفت وگوهایی که هفته گذشــته توســط 
آقای ویتکاف انجام شد، کمی جدی تر بود. پیش از 
این، در اســتانبول، عربستان و جاهای دیگر، بیشتر 
بحث هایی درباره املاک، ایجاد سفارتخانه ها و روابط 
اولیه بود. بنابراین در حال حاضر نمی توان گفت که 

افق روشنی در پیش است.
وی در پایان درخصوص اینکه »چرا ترامپ برای 
روس ها تعرفه های جدید وضع نکرد و نام روسیه در 
لیست ۱8۵ کشور که شامل افزایش تعرفه می شوند، 
نیست؟« تصریح کرد: حتماً ترامپ علاقه مند است 
روابطش را با روسیه تقویت کند، چون شما می دانید 
اولویت اول ترامپ، چین است. او می خواهد مسائلی 
که در حاشیه چین وجود دارد را سریع تر حل کند. 
دوم اینکه به زعم خــودش نمی خواهد ائتلافی بین 
روسیه و چین شکل بگیرد. بنابراین می کوشد با ایجاد 
شکاف در جبهه های مختلف، بتواند مسیر تجارت با 

چین را هموارتر کند، که این هدف اصلی اوست.

روایت سفیر ایران از پیام رهبر انقلاب 
به رئیس جمهور روسیه و پاسخ پوتین

فرمانده نیروی دریایی ســپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی با اشــاره به توانایی بالای 
نیروی دریایی ســپاه، گفــت: امروز ایالات 
متحده آمریکا توان تعرض به نفتکش های ما 
را ندارد و اگر چنین شود، با او مقابله می کنیم. 
ما  با  نمی توانند  آمریکایی ها در خلیج فارس 
درگیر شوند؛ چرا که توانایی مقابله با آن ها 
را داریم؛ همچنین پدافند هوائی ما بســیار 
قوی است و موشــک های خوبی هم تولید 

کرده است.
سردار دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری، فرمانده 
نیروی دریایی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
یــک برنامه تلویزیونی اظهار کرد: در دوران قبل از 
انقلاب، مقابل رژیم ستمشــاهی که با اقداماتی به 
دنبال ترساندن مردم بود، ایستادیم؛ جوانان انقلابی، 
گروه ضربت درست کردند و با سلاح سرد برای دفاع 

از مردم، اقدام کردند.
دریادار تنگسیری با اشاره به رابطه قلبی مردم 
با امام خمینی)ره( بیان کرد: مردم حقیقتاً امام را 

دوست داشتند و برای امام دعا می کردند.
فرمانده نیروی دریایی سپاه در ادامه به دوران 
جنگ تحمیلی اشــاره و عنوان کرد: در آغاز دفاع 
مقدس کار نظامی گــری را با آموزش خمپاره انداز 
ژاندارمری شروع کردم، پس از آن در بسیج فعالیت 
داشتم و بعد هم در سپاه آبادان به عنوان »پاسدار« 

مشغول فعالیت شدم.
وی افزود: در زمان جنگ تحمیلی که دشــمن 
شهر آبادان و بنادر را هدف قرار می داد، ما تعدادی 
شناور را تغییر کاربری نظامی دادیم و امنیت لنج ها 
را تأمین کردیم؛ همچنین اولین مرحله از کار نیروی 
دریایی سپاه را با دو فروند شناور شروع و یک امنیت 

نسبی در دوران جنگ تحمیلی ایجاد کردیم.
سردار تنگسیری اظهار کرد: ما در جنوب کشور 
هزاران کیلومتر مرز دریایی داریم و به همین دلیل 
به فکر راه اندازی یگان دریایی افتادیم و در این زمینه 

از همان ابتدا اقداماتی انجام شد.
فرمانده ندســا با اشــاره به وجــود قایق های 
»جِمینی« در رودخانه به عنوان ابزار اولیه در دوران 
ابتدائی جنگ تحمیلــی گفت: قایق های جمینی 
قایق های بادی هســتند که بیشــتر در رودخانه 
استفاده می شوند و خیلی آسیب پذیرند؛ چون عمده 
ابزار رودخانه همین ها هستند که از یک لایه برزنتی 

تشکیل شده اند.
وی ادامه داد: ما چند گام را پشت سرگذاشتیم 
کــه نیروی دریایی را تشــکیل بدهیم؛ گام اول ما 
تشکیل یگان دریایی در استان هایی مثل هرمزگان، 
بوشهر و خوزســتان بود. در عملیات های »خیبر« 
و »بدر« قایق های اولیه ای داشــتیم که قایق های 
»لاور« از جمله آن ها بود؛ در عملیات »خیبر« قایق 

»رجندر« را ساختیم که ارتفاعش ۵۰ سانتی متر از 
سطح آب است و پس از آن ها سیر ساخت قایق های 

تندرو آغاز شد.
ساخت بدنه قایق های تندرو در دوران جنگ تحمیلی

دریادار تنگســیری با اشــاره به ساخت بدنه 
قایق هــای تنــدرو در دوران جنگ تحمیلی، بیان 
کرد: بدنه هایی که فایبرگلاس بودند مثل »کوثر« 
و »بعثت« را ساختیم و پس از آن یگان های دریایی 
ناوتیپ و مناطق دریایی را ایجاد کردیم. شهریور ۶۴ 
وقتی امام)ره( فرمان معروف تشکیل نیروی دریایی 
ســپاه را صادر کردند، ما مناطق دریایی را تشکیل 
دادیم که منطقه ۳ در خوزستان، منطقه ۲ در بوشهر 
و منطقه ۱ در تنگه هرمز ایجاد شد؛ همچنین برای 
ساخت شناورها از شناورهای به غنیمت گرفته شده، 
اســتفاده کردیم و اولین شناور ساخته شده در این 

زمینه شناور »عاشورا« بود.
وی اضافه کرد: بدنه ای به نام »اف  ای ســی« 
که برای برادران نداجا بود و »والفجر« و »عاشورا« 
پایه گذار ســاخت شناورهای ما بود؛ سپس از یک 
شــرکت سوئدی تعدادی شــناور به نام »بوکامر« 
خریدیم و روی آن ها ســلاح دوشکا و توپ نصب 
کردیم؛ همچنین یک تعداد شــناور ســنگین هم 
برای پشتیبانی وارد کردیم که یدک کش »ایران«، 
»آبادان« و »دهلران« نمونه آن بود و دو فروند شناور 

لندینگ کرفت هم از هلند وارد شد.
فرمانده نیروی دریایی ســپاه یادآور شد: ما در 
اوایل جنگ تحمیلی، شناورهایمان ۴ تا ۶ متر بود 
و شناور عاشورا هم در همین اندازه ساخته شده بود؛ 
ما با همین شــناورها با رژیم بعثی و آمریکا درگیر 
شدیم و در منطقه »خور عبدالله« ما با شناورهای 

»عاشورا« در مقابل رژیم بعثی ایستادیم.
سردار تنگسیری افزود: یک سال و نیم با همین 
دســت خالی در مقابل دشمن ایستادیم و باید از 
شــهید رودکی که مغز متفکری بود، یاد کنیم که 
روی شــناورها توپ ۱۰7 میلی متری نصب کرد و 
مین ریزی را پایه گذاری کرد. در ابتدای ســال ۶۶ 
که آمریکایی ها ســکوها و کشتی های ما را زدند و 
رژیم بعثی را پشــتیبانی کردند، ما با آمریکایی ها 

وارد جنگ شدیم.
اولین سیلی که به آمریکایی ها زدیم، کار خدا بود

 و ما و نیروی دریایی وسیله بودیم
وی تصریح کرد: اولین سیلی که به آمریکایی ها 
زدیــم، کار خدا بود و ما و نیروی دریایی وســیله 
بودیم؛ موشــکی را شلیک کردیم که از سه شناور 
عبور و به شناور آمریکایی برخورد کرد و این موشک 
شلیک شده، یک موشک از رده خارج شده چینی بود 
که مشابه آن در اختیار رژیم بعثی نیز قرار داشت.
فرمانده ندسا گفت: در عرصه دریا شروع کننده 
جنگ نبودیم؛ چون بیشتر امکانات در خلیج فارس 

در اختیار ماست از جمله سکوهای نفتی و گازی؛ 
اما دشــمن در دوران جنگ تحمیلی، شروع کننده 
بود و سکوهای سروش و ابوذر و خارگ را زد که در 
عملیات های خود از امکانات فرانسوی و خلبان های 

فرانسوی کمک گرفت.
ایالات متحده دیگر هیمنه ای ندارد

سردار تنگسیری افزود: در اولین سیلی، ما ۱8 
موشک شلیک کردیم که ۱۵ مورد به هدف خورد. 
کشتی های »ســنگاری« و »بریجتون« روی مین 
رفت و خلبان عراقی هم به اشــتباه ناو »استارک« 
را هدف قرار داد؛ چرا که فکر می کرد ناو ایرانی است 
و این کار خدا بود. خدا هیمنه دشــمن آمریکایی 
را خرد کرد؛ همچنین هدف قراردادن ناو »ساموئل 
بی رابرتز« از دیگر سیلی هایی بود که دشمن خورد. 
شش سیلی محکم به آمریکا زدیم و تعدادی شهید 
هم دادیــم؛ پس از دفاع مقدس هم شــناورهای 
آمریکایی و انگلیسی متجاوز را توقیف کردیم؛ لذا 
ایــالات متحده دیگر هیمنه ای ندارد و این هیمنه 

خُرد شده است.
وی گفت: کشــور برای دفــاع در عرصه دریا، 
نیازمند موشــک و شناور است و باید قوی بشویم. 
رهبری، عزت ما را در قوی شدن می دانند و اگر قوی 
نشویم، خرد می شویم. برای اقدامات نظامی، ستاد 
کل نیروهای مسلح برنامه ریزی می کند و قرارگاه 
مرکزی خاتم الانبیــاء )ص( فرماندهی عملیاتی و 
فرمانده ســپاه و ارتش هم اقدامــات مورد نظر را 

انجام می دهند.
فرمانده نیروی دریایی ســپاه بیان کرد: ما به 
موشکی به اسم »اف ال ۱۰« دست یافتیم و سپس 
موشــک »ظفر« و بعد از آن هم »نصر« و »نور« را 
ساختیم و امروز برد موشک های ما ۲۰۰۰ کیلومتر 
اســت. سرعت شناورهای ما از ۳۵ نات به ۵۵ نات 
رسید؛ همچنین سرعت شناور عاشورای ما ۳۵ تا ۴۰ 
نات بود و امروز سرعت شناور موشک انداز ذوالفقار 
۵۵ نات است؛ پس از آن هم با کمک شرکت های 
دانش بنیان، ســرعت را به 7۵ تا ۹۰ نات و بیشتر 
رساندیم؛ ما از شناورهایی همچون جمینی کار خود 
را آغاز کردیم و امروز به قایقی تندرو با سرعت ۱۱۰ 

نات رسیده ایم.
شناور شهید باقری یک پایگاه دریایی است

دریادار تنگسیری سپس به ساخت ناو پهپادبر 
شهید بهمن باقری اشاره و عنوان کرد: شناور شهید 
باقری یک شناور چندمنظوره و یک پایگاه دریایی 
اســت؛ این شناور می تواند دو ناوگروه موشک انداز 
را با خود حمل کند که می شــود ۱۴ فروند شناور 
موشک انداز؛ لذا امروز یک ناوگروه کامل را در شناور 

شهید باقری مستقر کرده ایم.
وی اظهار داشت: ما انواعی از موشک، پهپاد و 
زیرسطحی ســاخته ایم و وزارت دفاع و پشتیبانی 

نیروهای مســلح هم زیرسطحی های خوبی تولید 
کرده اســت. ملت باور کنند که خدا با ماســت و 
فکر عزتمند ایرانی حقیقتاً کار را پیش خواهد برد.

شناوری ساخته ایم که 
بهتر از نمونه های مشابه آمریکایی است

فرمانده نیروی دریایی سپاه درباره شناورهای 
جدید این نیرو گفت: شناوری ساخته ایم که بهتر 
از نمونه های مشابه آمریکایی است و زمانی که لازم 

باشد، شاید از آن رونمایی کنیم.
ســردار تنگسیری تصریح کرد: آمریکایی هایی 
که روزی ناو هواپیمابرشان یک حکومت را عوض 
می کرد، امروز شــناور ما به او دستور می دهد که 
در داخل آب های ما حق تردد ندارید و این قدرت 
خداســت؛ همان موشکی که شناور »سنگاری« را 
زد، نشــانه جدی قدرت خدا بود و باید شــکرگزار 

خداوند باشیم.
وی سپس به خباثت ها و دشمنی های انگلیس 
علیه ملت ایران در طول ســالیان گذشته اشاره و 
خاطرنشان کرد: انگلیسی ها جنایت های زیادی در 
ایران مرتکب شــدند و یکی از این جنایت ها غرق 
کردن شناور ببر و پلنگ ایران بود؛ اما با وجود اینکه 
انگلیسی ها جنایات زیادی در ایران مرتکب شدند، 

شاه با آن ها مصالحه می کرد.
فرمانده ندسا گفت: امروز ایالات متحده آمریکا 
تــوان تعرض بــه نفتکش های ما را نــدارد و اگر 
چنین شــود، با او مقابله می کنیم. آمریکایی ها در 
خلیج فارس نمی توانند با ما درگیر شــوند؛ چرا که 
توانایی مقابله بــا آن ها را داریم؛ همچنین پدافند 
هوائی ما بسیار قوی است و موشک های خوبی هم 
تولید کرده است. در عملیات والفجر هم موشک های 
خوبی داشتیم و در مقابل آفند دشمن ایستادیم و 

به توفیقاتی رسیدیم.
به گزارش مهر، دریادار تنگســیری بیان کرد: 
شــهدای بزرگ ما نشان دادند که »ما می توانیم«؛ 
امام خامنه ای هم این »ما می توانیم« را با رهبری 
حکیمانــه خود به »ما توانســتیم« تبدیل کردند. 
امروز اگر می خواهیم عزت خود را حفظ کنیم، باید 

نیروهای مسلح قوی داشته باشیم.
وی افزود: ما باید با شــناورهای خود از پارس 
جنوبی حفاظت کنیم و در مقابل راهزنان بایستیم. 
اگر نیروی مسلح و نیروی دریایی قوی داشته باشیم، 

می توانیم عزت ملت را در دریا نشان دهیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: ما برای اولین 
بار ناو پهپادبر با باند ۱8۰ متر ساختیم. هیچ کس این 
را باور نمی کرد که بتوانیم چنین شناوری بسازیم.

سردار تنگسیری با بیان اینکه مردم غیرتمند 
و ارزشــمندی داریم، خاطرنشان کرد: امید است 
که دولتمردان در بحــث اقتصادی تلاش کنند تا 

مشکلات حل شود و دل مردم را شاد کنند.

دریادار تنگسیری:

توانایی مقابله با آمریکا را داریم


